
   
 
                                                                                                          
 
Hällevik 2016-02-03 
 
Till landstingsfullmäktige 
 
Interpellation till landstingsråd Kalle Sandström 
 
 
Stroke är en av våra vanligaste folksjukdomar, i 80 % är orsaken en blodpropp och i 20 % är 
orsaken en blödning. En snabb röntgen är nödvändig för att konstatera om det är en propp eller 
en blödning. I dag har Blekinge två strokeenheter, en i Karlskrona och en i Karlshamn. 
 
Den medicinska utvecklingen går framåt hela tiden.  
Viktigt och spännande! Nu kan man göra en mekanisk trombektomi vid konstaterad propp i 
hjärnan. Läkaren går in i blodkärlet och fångar in proppen och drar ut den. Detta görs bara i 
Lund i nuläget.  Tiden är viktig för att utföra en trombektomi. Jag undrar hur landstinget 
Blekinge tänker agera för att även Blekingarna ska få ett snabbt omhändertagande. 
Onödig tid skulle gå åt om ambulans i västra länsdelen ska köra till röntgen i Blekinge för att få 
proppen konstaterad och därefter vända tillbaka för att köra patienten till Lund. 
Detta är en viktig fråga för hela Blekinge. 
 
 
Mina frågor till Kalle Sandström blir därmed: 
 
Är ett avtal med sjukhuset i Kristianstad påbörjat? 
Hur ser trombolysbehandlingen ut i länet i dag? 
Hur många görs på de olika sjukhusen? 
Görs det dygnet runt på båda sjukhusen eller bara i Karlskrona? 
Och vad kommer att hända med enheten i Karlshamn?  
Kommer det bara bli en enhet för efterbehandling eller hur kommer det att se ut? 
 
 
Inger Pilthammar  Moderat 


